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Fotbalul românesc profesionist a plecat 
într-o altă frumoasă aventură, iată, în ediția 
2023-2024 a Superligii, iar pentru fiecare 
dintre competitori acest “nou început” a 
avut o poveste. Una subiectivă, așa cum 
toate poveștile sunt, dar care merită să fie 
reținută, chiar și în cazul celor învinși, care 
vor avea în viitor șansa lor. Ca și învingătorii!

S-a jucat bine, s-a jucat aspru, pe alocuri, 
și a fost evident că tuturor ne-a fost dor de 
fotbal. Odată dat startul, au pornit și fazele 
frumoase, dar și polemicile, mai mult sau 
mai puțin cordiale.  E important că am 
avut echilibru în aproape toate partidele, 
că meciurile au avut ritm și intensitate, 
că au venit și golurile, cele mai multe 
frumoase, iar câteva chiar de generic. 
Autorii lor, tineri, cei mai mulți, de la Rareș 
Pop (ce eurogol a marcat arădeanul!) la 
Jovan Markovici, Dina Grameni sau Daniel 
Birligea, în timp ce George Merloi, de la FC 
Voluntari a reușit să înscrie prima “dublă” a 
ediției!

Vom vedea ce va fi, cum va fi, dar 
începutul este unul mai mult decât 
promițător…

“Faber est suae quisque fortunae” scria 
Salustiu, în opera sa “Historia rerum in 
Republica Romana gestarum”, adică, 
în traducere liberă, “fiecare dintre noi 
este făuritorul propriului său destin”. Iar 
folclorul nostru are propria variantă: “cum 
îți vei așterne, așa vei dormi!” Gândirea 
marelui istoric latin, ca și varianta populară 
românească spun același lucru, care 
se potrivește de minune acestui debut 
de sezon, cum că totul e în față pentru 
fiecare. O lume de câștigat care așteaptă 
să fie cucerită!

E drept, călătoria de o mie de mile, 
vorba aceea, începe cu primul pas, dar e 
foarte important e ca acest prim pas să 
fie pus corect, să fie cu dreptul. Vom trăi 
și vom vedea, cum spune poetul! Altfel, să 
salutăm și prezența fanilor în tribune, în 
număr mare la aproape toate partidele, 
din “Giulești” și de pe “Arcul de Triumf”, 
până la Ploiești sau Târgu Jiu. Nu în ultimul 
rând, nivelul bun al arbitrajelor, peste 
media de anul trecut…

Încerc să închei acest articol și să salut 
apariția unei anumite stări de spirit cu 
care se privesc eforturile din fotbalul 
românesc. Cred că încrederea în acest 
fenomen trebuie să fie mai pregnantă, sub 
toate aspectele care îl definesc, sportiv, 
managerial, economic. Sigur că e loc, 
chiar unul larg, aici, pentru dezbateri și 
opinii. Mă gândesc să le abordez într-un 
text viitor. Dar, până atunci, pledez pentru 
luciditate, desigur, dar și pentru un strop 
de optimism. Sper ca Superliga să nu mă 
contrazică. De fapt, sunt convins!
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INTERVIU

Interviu cu Cristian Sîrghi    
(Team-manager Oțţelul Galațţți)
  realizat de Dănuț Lungu și Octavian Țopa

1 Cristi, cât de mult 
regreți retragerea 
din cariera de 

jucător sau deja ești mai 
mult concentrat pe noul 
statut, acela de team-
manager?

Când am fost întrebat 
ce îmi doresc să fac în 
viitorul apropiat, dacă să 
continui ca jucător sau 
dacă vreau să fac parte 
din staff-ul administrativ, 

recunosc că am șovăit. 
Am mers acasă pentru 
a mă liniști, încercam să 
înțeleg care sunt pașii cei 
mai nimeriți pe care i-aș 
putea urma. Consider 
că am ales drumul logic, 
am înțeles că momentul 
retragerii oricum ar fi 
urmat în perioada imediat 
următoare, și aveam 
posibilitatea să încerc 
o nouă provocare tot în 
fenomenul și la echipa 

care mi-au adus atâtea 
bucurii. Așadar, n-am timp 
de regrete, sunt focusat 
pentru a mă adapta cât 
mai bine în funcția de 
team-manager.

2 Vorbim, în cazul 
tău, de o carieră 
extraordinară, cu 

trofee precum SuperLiga 
și Supercupa României, 
cu prezențe în grupele 
UEFA Champions League, 

Cristian Bogdan Sîrghi este noul team-manager al Oțelului, echipă nou promovată în 
SuperLigă. Născut în urmă cu 36 de ani la Galați, căsătorit și tatăl a două fetițe, Sârghi a 
fost unul dintre fotbaliștii emblematici ai clubului. 

S-a retras din cariera de jucător în vara acestui an. A activat ca fundaș central și fundaș 
dreapta la Oțelul în perioadele 2007-2014 și 2020-2023, câștigând SuperLiga (2011) și 
Supercupa României (2011), și evoluând în grupele UEFA Champions League. 
A mai activat, cronologic, la Maccabi Netanya (Israel), Concordia Chiajna, Ermis (Cipru), 
Pandurii Tg. Jiu, Gaz Metan Mediaș, Flamurtari (Albania), Dunărea Călăraşi și Petrolul 
Ploiești. 
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dar și cu două promovări 
succesive din eșalonul al 
treilea până în SuperLigă. 
Care experiență a fost mai 
solicitantă? 

Aș începe cu momentul 
care m-a marcat cel 
mai mult. Mă aflam la 
începutul carierei, e vorba 
de anul în care am jucat 
și câștigat finala Cupei 
Intertoto (n.a. - iulie 2007), 
de la Trabzon, pe un 
stadion arhiplin și într-o 
atmosferă care m-au 
făcut să conștientizez 
cât de iubit este acest 
sport și unde poți 
ajunge ca fotbalist. Iar 
dragostea suporterilor 
pentru fotbal se traduce 
în responsabilizarea 
jucătorilor pe teren, ori eu 
am simțit asta de fiecare 
dată când pășeam pe 
gazon. Aveam o strânsă 
legătură cu fanii și nu 
voiam să dezamăgesc, 
voiam să îi fac bucuroși, 
mândri. Și în meciurile 

cu miză poți dărâma tot 
ce ai construit sau îți poți 
consolida poziția ca echipă, 
așa cum s-a întâmplat 
în anul în care am luat 
titlul. Pe de altă parte, și 
în anul în care am reușit 
să promovăm din liga a 
doua în SuperLigă a fost 
la fel de dificil și a trebuit 
să depunem un efort 
considerabil.
 

3 Care este cea 
mai pregnantă 
amintire din 

perioada câștigării 
campionatului și a turului 
de forță cu Manchester 
United, Benfica și Basel?

Meciul cu Timișoara jucat 
acasă, la Galați, în mai 2011, 
într-o atmosferă fantastică 
și finalul partidei au 
reprezentat pentru mine 
o avalanșă de sentimente, 
dar și o ușurare, în același 
timp. Mă gândesc acum 
cu bucurie la meciurile 
din Champions League, 

ca o încununare a tuturor 
sacrificiilor și momentelor 
de sârguință din cariera 
de jucător. Apoi, îmi 
revine în minte partida 
cu Manchester United, 
când am ieșit la încălzire și 
stadionul era pe jumătate 
gol. Recunosc, la început 
eram puțin dezamăgit. 
Apoi, când am revenit de 
la cabine pentru începerea 
meciului, tribunele erau 
pline, iar suporterii cântau 
la unison, cum văzusem 
până atunci doar la 
televizor. Sentimente 
unice, amintiri de 
neprețuit.

4 Ai jucat și în 
străinătate, la 
echipe din Israel, 

Cipru și Albania. Unde te-
ai simțit cel mai bine?

La fiecare echipă la care 
am activat, am știut 
că trebuie să ofer totul 
pentru a da satisfacție 
și, în definitiv, pentru a 



demonstra că îmi respect 
meseria, la fel cum am 
făcut-o și la Oțelul, atât în 
perioada în care câștigam 
trofee, cât și în duelurile 
îndârjite din Liga a 3-a. Și 
la formațiile din străinătate 
am întâlnit oameni 
deosebiți, care m-au ajutat 
să mă adaptez și, ca să-
ți răspund punctual la 
întrebare, ca fotbalist cel 
mai bine m-am simțit în 
Israel. Altfel, ca om, am 
apreciat foarte mult stilul 
de viață din Cipru.

5 Ce crezi că poate 
realiza Oțelul în 
acest sezon, unul 

complicat prin prisma 
accesării celui mai înalt 
nivel competițional din 
România?

Este prea devreme să 
afirmăm cu certitudine 
unde ne situăm, însă 
conștientizăm din plin și 
ne bucurăm că am reușit 
două promovări succesive. 

Nu e puțin lucru, nu orice 
echipă poate reuși o 
asemenea performanță. 
Am mare încredere că 
echipa va face o figură 
frumoasă și că antrenorul 
Dorinel Munteanu și 
conducerea clubului vor 
exploata la maximum 
potențialul acestui brand, 
singura campioană la 
fotbal din istoria Moldovei. 

6 Ce poți spune 
despre publicul 
gălățean, care în 

sezonul trecut a umplut 
meci de meci stadionul? 
Poate fi un atu pentru 
Oțelul în SuperLigă?

Este evident faptul că 
aportul publicului poate 
fi decisiv pe orice stadion, 
are acel efect pe care îl 
simți doar dacă te afli pe 
gazon, iar la Galați este 
arhicunoscută atmosfera 
creată de suporteri. De 
aceea, îmi doresc doar să 
fie prezenți și la meciurile 

din SuperLigă așa cum au 
fost și pe timpul sezonului 
trecut. Ar însemna că, 
implicit, vor reuși să îi 
motiveze pe jucători, să îi 
împingă de la spate cum 
au făcut-o de nenumărate 
ori.

7 Ești și căsătorit, 
ai două fetițe, ești 
apreciat și lăudat 

nu doar în Galați. Te 
consideri un om împlinit 
din toate punctele de 
vedere?

Sincer, dacă ești apreciat 
de cei din jur, dar dacă 
nu te simți confortabil 
cu ce ești și ce ai în viața 
ta, probabil că trăiești o 
dramă. O spun pentru că 
există persoane care nu se 
bucură de celebritate și de 
celelalte aspecte conexe. 
În schimb, eu sunt liniștit și 
fericit cu ce mi-a dat viața, 
e cel mai important lucru.

BULETIN INFORMATIV // 21 IULIE 2023

PAGINA 5





BULETIN INFORMATIV // 21 IULIE 2023

PAGINA 7

INTERVIU

Interviu cu Alin Roman
(Politehnica Iași)
  realizat de Lucian Lucescu și Octavian Țopa

1 Alin, cum a fost 
debutul cu Poli în 
SuperLigă? 

A fost un debut nu foarte 
bun penttru că am pierdut, 
dar nici nu cred că am 
arătat foarte rău, mai ales 
că am avut în față o echipă 
care a dominat întrecerea 
internă în ultimii ani. Toată 
săptămâna dinaintea 
meciului ne-am gândit 
că vom scoate un rezultat 
pozitiv, dar am fost puțin 
timorați, a fost și primul 
meci în prima ligă pentru 
mulți dintre componenții 
echipei noastre. Cu 
siguranță, dacă aveam mai 
multă încredere în noi, 
puteam înscrie măcar un 
gol, pentru că ocazii ne-am 
creat. Cred că n-am fost 
destul de lucizi în ofensivă.

2 A semănat 
evoluția voastră 
de la Cluj cu ceea 

ce ați pregătit în perioada 
premergătoare meciului?

Nu, cu siguranță! Poate 
pressingul. Pe construcție 
nu am avut suficienta 
luciditate, nu ne-am 
găsit destul de bine între 
linii, dar, cu siguranță, în 
meciurile viitoare vom fi 

mult mai atenți să punem 
în aplicare ce pregătim 
la antrenamente. Poate a 
fost și impactul cu prima 
ligă, pe un teren unde se 
câștigă foarte greu, în fața 
unui adversar care ne-a și 
surprins lăsându-ne pe noi 
să construim, fără să fie 
foarte agresivi, așa cum ne 
așteptam. Cred că și asta 
ne-a dat puțin peste cap.  

3 Chiar, nu e 
frustrant să vezi 
cifrele de partea 

Politehnicii și un scor 
nefavorabil?

Am văzut că statistica a 
fost de partea noastră. 
Acum, la câteva zile după 
meci, regretul e și mai 
mare că nici noi nu am 
fost foarte hotărâți, mai 

La aproape 30 de ani, mijlocașul ofensiv Alin Roman este unul dintre cei mai 
experimentați jucători din lotul Politehnicii Iași. Deși a debutat cu Dinamo în prima 
divizie, tot în zona Moldovei, pe terenul Vasluiului, Alin a bifat doar patru prezențe în 
primul eșalon și evoluat mult timp la echipe din afara țării. La Poli a venit din Austria și 
a fost unul dintre cei care au dus greul în sezonul precedent, la finalul caruia echipa din 
Copou a câștigat campionatul ligii secunde și a revenit, după doi ani, în SuperLigă.



curajoși. Nu le-am pus 
mari probleme, deși eu 
sunt convins că puteam 
mult mi mult.  

4 Cum te-ai simțit 
tu la revenirrea în 
prima ligă?

Am mai jucat puțin. Eram 
și foarte tânăr atunci, lipsit 
de experiență la 19-20 de 
ani. Acum e momentul să 
arăt mai mult. Cred că sunt 
mai matur, am mai trecut 
prin viață și, prin calitățile 
și experiența acumulată 
în atâția ani, îmi doresc 
să fac un sezon bun, să-
mi ajut colegii și echipa 
să obținem rezultate 
frumoase.  

5 Există la Iași 
condiții prielnice 
pentru rezultate 

bune? 

Cu siguranță! Pentru a 
face performanță e un 
mediu plăcut, condiții 
foarte bune. Nu sunt 
probleme financiare, 
întârzieri salariale. Există și 
o infrastructură potrivită 
pentru nivelul la care 
evoluăm, colectiv bun. 
În concluzie, condiții 
foarte bune pentru a face 
performanță. Se poate și 
mai bine, ca peste tot. 

6 Care coleg ți-e cel 
mai apropiat? 

Cam cu toți mă înțeleg 
destul de bine. O prietenie 
aparte am cu Catălin 
Hlistei, mai ales că ne 
cunoaștem de mici. Îmi 
place să le mai dau sfaturi 
celor mai tineri din lot. Nu 
am luat pe vreunul dintre 
ei sub aripă, cum se spune, 

dar, pentru că am văzut 
multe în cariera de jucător, 
am destulă experiență să-i 
învăț de bine.  

7 Vine primul 
meci în Copou 
în SuperLigă 

în acest sezon, cu FC 
Hermnnstadt... 

O, da! Pregătim foarte bine 
jocul de duminică, chiar 
dacă este foarte cald în 
această perioadă la Iași. 
Sigur că avem așteptări 
destul de mari. Sunt 
sigur că vor fi și suporterii 
alături de noi, astfel încât 
să facem un meci bun, la 
finalul căruia să fim cu toții 
fericiți.
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La 1-0, tata trage aer în piept şi încearcă 
un zâmbet. Nu reuşeşte. Voia să mă 
încurajeze, am înţeles. Zice ceva de Lung 
care, istovit, îşi schimbă mănuşile. Trage 
de timp, aiurea. Aiurea zic şi eu „Cred că 
Păunescu, dacă a venit, e la oficială, altfel 
striga galeria ceva”, tata nu e atent. „Deliu 
e prea temător”, zice. „Ce să le faci, nu vezi 
că...”, recunosc eu cât e de grav. Dar nici 
să-l supăr şi nici să recunosc nu vreau pe 
de-a-ntregul. Şi atunci, zice el, aplecându-
şi capul, complet albit, pe umărul meu 
stâng, o secundă, aproape nevenindu-i să 
creadă ce spune. „Nu avem nicio şansă.” 
Niciodată nu mai spusese asta şi nici 
n-avea s-o mai spună vreodată. Niciodată. 
„Nu ştiu cum scăpăm azi.” „Scăpăm, 
tată...”

E 2-0 foarte repede. Apoi au o bară, altă 
bară. Majestatea Sa, Jenei, ridică o palmă. 
Dincolo, Deliu, colegul tatei, e o pată alb-
albastră de nedesluşit. Jenei împinge 
aerul cu teamă. E destul. E destul? Bölöni 

trăzneşte bara din stânga lui Lung, Adrian 
Popescu se aruncă disperat la Lăcătuş, 
ratează, Mănăilă faultează, noroc că nu 
se dă penalty, Piţurcă se duce glonţ să 
reia totuşi centrarea, Lung scoate şi se 
prăbuşeşte. Steaua e o aritmetică, e 
un divizion cu misiune de îndeplinit şi 
se învârte în jurul Craiovei, apoi printre 
rândurile ei, le desface, le încurcă şi tot 
timpul mingea aleargă, telecomandată. 
Irimescu se ciocneşte de Tudorel Stoica 
şi răbufneşte. Face ce simţeam toţi 
că trebuie făcut. Sare la bătaie, vine şi 
Lăcătuş, Irimescu îl împinge scurt şi-l 
doboară, îl caută pe Stoica, iar căpitanul 
Stelei, ironic, îi arată cu degetul tabela...

Mai e un pic. Ziua cea mai lungă 
a Craiovei se apropie de capăt. E tot 
2-0 şi omul grizonat ordonă încă un 
atac. Rezistăm şi vine momentul de 
graţie: puştiul care în autocar îşi lipea 
zulufii de parbriz (are însă 20 şi ceva 
de ani, totuşi) interceptează de lângă 
Bărbulescu. Înaintează, fentează 
uluitor, Bumbescu iese din dispozitiv, 
iar Mihăiţă Stănescu, aşa îl cheamă, 
vine din „C”, de la Constructorul TCI 
Craiova, îi trece mingea printre picioare! 
Uaau! Belodedici, surprins, tatonează, 
dar Mihăiţă îl întoarce, stânga-dreapta, 
apoi schimbă piciorul pune mingea pe 
stângul şi trage, Duckadam e bătut la 
colţul lung, dar plonjează. Bară! Bară, 
tată! Bară... Nu s-a terminat. Asta n-a fost 
tot. pentru că, repliindu-se spre centrul 
terenului, Mihăiţă ajunge pentru o clipă 
în dreptul băncii Stelei. Jenei e acolo, la 
un metru şi îl văd de sus, din tribună, pe 
puştiul nostru cum întoarce brusc capul. 
În aceeaşi fracţiune, Jenei ridică braţele 
şi-l aplaudă: „Cum te cheamă, băiete?”

...Acum se termină. Mai e un minut 
şi Steaua desface iar evantaiul, o pasă, 
două, zece, o sută la rând. Roiul se 
coagulează, dar Jenei pulverizează încet 

CRONICĂ

Imperialul, cu Emerich Jenei (II)
  realizată de Marius Mitran
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aerul: ajunge! Şi-i aplaudă, acum, pe-ai 
lui. Craiova are genunchii pe pământ. Nu 
ştie şi nu ştim ce s-a întâmplat. Tata nu 
vorbeşte. La autocar se îmbrăţişează iar 
cu Deliu. Irimescu trece printre noi, cu o 
geantă uriaşă pe umăr. Mănăilă, Lung, 
Bâcu, apoi Mihăilă urcă şi el. Autocarul 
aprinde farurile. E frig. Pleacă? Le fac cu 
mâna. Îmi răspund câţiva. Din umbră se 
desprinde silueta lui Jenei, într-un palton 
lung, impecabil. Are o strălucire calmă. 
pare actor. Autocarul mai pufăie o dată 
uşa din faţă. Jenei intră un pas pe scară. 
Aud „Bravo, băieţi! Steaua vă ţine pumnii. 
Bravo, puştiule, drum bun în Oltenia!”. 
Se retrage. Pleacă şi autocarul. Plecăm şi 
noi. A fost ziua în care am văzut cea mai 
bună echipă din lume, cel mai bun joc şi 
pe inventatorul invenţiei, cel care părea 
actor, deşi era rege.

P.S.1. De câţiva ani vorbesc măcar o 
dată pe săptămână, la radio sau la tv, cu 
actorul de atunci. Emerich Jenei îmi tot 
spune că în viaţă trebuie să-ţi pese de 
jocul tău, de destinul tău. „Cum a fost 
în ziua aceea, domnule Jenei?” „Nu mai 

ştiu. Dar nu dirijam! Le spuneam că nu 
ne interesează ce face adversarul şi că 
pe adversar trebuia să-l intereseze ce 
facem noi...” „Şi ce făceaţi de jucaţi aşa cu 
noi, care nu mai respiram?” „Jucam de 
plăcere, Marius dragă. Şi nici nu alergam. 
Doar mingea alerga. Noi o vrăjeam să ne 
asculte... Chiar ţi-a plăcut ziua aia?” „Nu 
mi-a plăcut, m-a îmbătrânit...”

P.S.2. Sunt în avionul de Madrid, fiul 
meu, care are vârsta mea de atunci, 
pune capul pe umărul meu stâng, ca 
tata atunci. Au trecut 37 de ani, aproape. 
(Craiova nu mai există, nici tata.) Zburăm. 
Cu câteva minute înainte vorbisem la 
telefon cu Majestatea Sa. Îl rugasem să 
primească, la Braşov, un reporter al TVR-
ului, pentru un interviu. „Tot n-ai uitat 
ziua aceea?” „Nu, domnule Jenei”, zic. 
„Nu, nea Imi”, mă corectez. Şi asta pentru 
că cea mai bună echipă a lumii, dintr-un 
timp şi dintr-o zi, a avut un domn, care 
are azi 86 de ani, de pe lângă domeniul 
regal Săvârşin, Arad, care s-o înveţe jocul, 
destinul, viaţa, totul.

BULETIN INFORMATIV // 21 IULIE 2023

PAGINA 11



instatsport.com

vitalie.ciorici@instatsport.com
+40 759 100 011

Pentru demo sau ofertă 
ne puteți contacta la:

Soluții statistice și analitice pentru antrenori, jucători, 
scouteri, directori sportivi, ligi profesioniste, cluburi, 
federații

Platforma online InStat Scout cu video ale meciurilor

Rapoarte pentru meciurile proprii și echipele adverse

Rapoarte cu parametrii fizici ai jucătorilor

Servicii filmare și transmisiune online competiții 
sportivesportive

FOTBAL
BASCHET
FUTSAL
INSTAT TV



instatsport.com

vitalie.ciorici@instatsport.com
+40 759 100 011

Pentru demo sau ofertă 
ne puteți contacta la:

Soluții statistice și analitice pentru antrenori, jucători, 
scouteri, directori sportivi, ligi profesioniste, cluburi, 
federații

Platforma online InStat Scout cu video ale meciurilor

Rapoarte pentru meciurile proprii și echipele adverse

Rapoarte cu parametrii fizici ai jucătorilor

Servicii filmare și transmisiune online competiții 
sportivesportive

FOTBAL
BASCHET
FUTSAL
INSTAT TV


